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Kommunstyrelsens arbetsutskott  

Hemställan om ny VA-taxa 2024 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Knivsta kommuns VA-taxa justeras genom att brukningstaxan höjs med 21%. 

2. Punkterna 3, 4.3, 5.3, 6.1, 6.2, 6.3, 12.3 och 18 i VA-taxan justeras efter 
Knivstavatten ABs förslag. 

3. Punkten 12.1 justeras efter Knivstavattens ABs förslag med undantag av punkt 12.1 a 
1 som helt utgår, i enlighet med kommunstyrelsens förslag till taxa daterat 2023-09-
07 

4. Den nya taxan börjar gälla från och med den 1 januari 2024 eller vid den senare 
tidpunkt som kommunfullmäktiges beslut vinner laga kraft. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Den allmänna VA-verksamheten ska vara självfinansierande genom avgifter som regleras i 
VA-taxan. Som VA-huvudman är Knivstavatten skyldig att se över VA-taxan så att den 
speglar de utgifter som föreligger både för att bygga ut den allmänna VA-anläggningen enligt 
VA-planen och för att på ett säkert sätt sköta och underhålla den.  

VA-taxans avgifter ska vara rättvist fördelade efter den nytta som en fastighet anses ha av 
den allmänna VA-anläggningen. Dessutom gäller självkostnadsprincipen vilken innebär att 
avgiften inte får vara större än vad som behövs för att täcka de nödvändiga kostnader som 
krävs för att ordna den allmänna VA-anläggningen.  

 

Förslaget till ny taxa 

Brukningstaxan föreslås höjas med 21% för att kunna säkra likviditeten för 2024 för att täcka 
kostnadsökningarna på totalt 7,8 mkr. Konsekvenser om inte brukningstaxan höjs enligt 
förslaget blir att ett ägartillskott på 7,8 mkr behövs för att säkra likviditet och inte behöva låna 
till driftskostnader. 

Anläggningstaxan lämnas oförändrad. Utöver nivåjusteringar i taxan föreslås vissa 
justeringar i taxans övriga paragrafer. 

Ärendet har beretts av samhällsutvecklingsnämnden den 4 september 2023, §73. 
En precisering av ändringarna i taxan fanns i ett tjänsteutlåtande från 
samhällsbyggnadskontoret daterat 2023-07-07. 
 
Beslutet och handlingarna har expedierats till kommunstyrelsen där ärendet har beretts på 
nytt i samråd med Roslagsvatten. 
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I protokollet från samhällsutvecklingens sammanträde framgår nämnden beslöt att stryka 
hela § 12.1 i taxan. Vid justeringen av protokollet och vid kommunstyrelsens beredning 
framgick att avsikten var att ändringen av § 12.1 ska genomföras enligt Knivstavatten AB:s 
förslag förutom den föreslagna justeringen av § 12.1 a) .1 och att det därför är detta som ska 
vara kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige. 
 
På nämndens sammanträde beslöts att § 12.1 skulle tas bort från de punkter som föreslogs 
justeras. Syftet med yrkandet var att behålla den avgiftsreducering som finns i taxan i  
§ 12.1 a) .1 
 
Vid protokollsjusteringen uppmärksammades att om § 12.1 undantas från justering i sin 
helhet får det konsekvensen att övriga delar av 12.1 som bland annat innehåller 
avgifterna som höjs med 21% inte kommer med. Ordföranden och justeraren konstaterade 
att det inte varit avsikten med beslutet och skrev en anteckning i beslutet om detta. 
 
Förvaltningen har skrivit ett förslag till taxa som innehåller en justering av § 12.1 på det sätt 
som avsetts. Förslaget är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget 
till taxa daterat 2023-09-07. 
 

Ekonomisk konsekvensanalys samt Barnkonsekvensanalys 

Konsekvensanalyserna finns i samhällsutvecklingsnämndens tjänsteutlåtande  
daterat 2023-07-07. 
Den specifika ekonomiska konsekvensen av att undanta föreslagen taxejusteringen enligt 
punkt 12.1a) 1 innebär en minskad kostnadstäckning om 320 tkr. 

 

Underlag för beslut 

Tjänsteutlåtande 2023-09-07 
Kommunstyrelsens förslag till ny VA-taxa 2023-09-07 
Beslut från samhällsutvecklingsnämnden 2023-09-04 
Tjänsteutlåtande från samhällsutvecklingsnämnden 2023-07-07 
Beslutsförslag till ändring av VA-taxa 2024 
 
Bilaga 1, påverkan för olika typer av fastigheter 
Bilaga 2, Knivstavatten AB:s förslag till ny VA-taxa 
Bilaga 3, Jämförelse av förslagen till taxor 2023-09-07 
 

Beslutet ska skickas till 

Akten 
Roslagsvatten 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 

 

Daniel Lindqvist, kommundirektör 
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Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef 
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